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Zprávy z obecního úřadu 

 Za půl roku už bude nový rok. Je až neuvěřitelné, jak rychle čas letí. Jsou to už 4 roky, kdy 

jsme volili obecní zastupitelstvo a letos budeme volit znovu. Tentokrát v trochu netradiční 

termín v pátek 23.9. a sobotu 24.9.2022. Volit tentokrát budeme i senátora. Pokud senátor 

nebude zvolen v prvním kole voleb, uskuteční se druhé kolo voleb v pátek 30.9. a sobotu 

1.10.2022. Volební lístky jak do obecního zastupitelstva, tak do senátu obdržíte nejpozději 

20.9.2022 do svých poštovních schránek.  

 Stávající Zastupitelstvo obce se na svém zasedání 23.5.2022 usneslo, že do obecního 

zastupitelstva bude pro volební období let 2022 – 2026 voleno celkem 11 zastupitelů. Dojde 

tedy ke snížení stávající počtu a nebude ustanovena Rada obce. Počet zastupitelů je pro 

velikost naší obce podle počtu obyvatel stanovena za 7 – 15 zastupitelů.  

 Někteří, ze zastupitelů se rozhodli již dále nekandidovat. Tímto bych jim chtěl, za jejich 

práci pro naši obec poděkovat. Odvedli kus práce. Uplynulé období nebylo zrovna moc příznivé. 

Bylo poznamenáno koronavirem a letos válkou na Ukrajině. Obě tyto události zkomplikovali 

připravované akce, případně dokončení již rozjetých akcí. Příliš nepřidaly ani celkové náladě, 

která může být někdy velmi negativní. Jsou to však věci dnešní a musíme se je naučit zvládat. 

Věřím, že bude opět lépe a podaří se nám naši obec posunout kupředu a vytvořit prostředí, ve 

kterém se nám bude dobře žít a budeme spokojení. Pokud každý zpravodaj čtete od začátku 

do konce, víte co se ve vesnici děje, a proto zde nebudu rozebírat co se povedlo a co ne. Zatím 

je více věcí, co se zatím nepovedli, ale vše má svůj čas.  

 Dětem začali prázdniny a léto už nám několikrát 

ukázalo, jak horké dokáže být. O provoz letní hospůdky U 

Smrku, letos neměl bohužel nikdo zájem. Návštěvníci 

sportovního areálu, kteří byli po výkonu zvyklí na orošenou 

odměnu však mohou využít samoobslužnou lednici s pivem 

a nealkem. Ta je umístěna za mříží u toalet, od které 

dostanou klíče u pana Dytrta (autoopravna č.p. 196). Ten 

zajišťuje také půjčování klíčů od kurtů. Letos je herní 

poplatek vybírán pouze za kurt s antukou. Kurty s umělým 

povrchem jsou volně přístupné (branka je odemčená). Doufám, že tak podpoříme např. mladé 

kluky, aby si šli na hřiště zahrát fotbal a neseděli doma u počítače. Pokud by však chtěli využít 

toalety a lednici, musí pro klíče k panu Dytrtovi.  

 V polovině června se rozjela stavba nazvaná „Výstavba a rekonstrukce místní komunikace 

pod Dubinou, k.ú. Líšnice“, během níž bude na Dubině vybudována nová dešťová kanalizace, 
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část splaškové kanalizace pro připojení domu č.p. 138 a parcel 

manželů Bečičkových a manželů Grusových. Současně budou 

vybudovány nové komunikace v této lokalitě. Práce by měli být 

hotovy nejpozději do 30.11.2022. Omlouváme se rezidentům za 

komplikace s příjezdem k jejich nemovitostem a děkuji za jejich 

pochopení.  

 Mám radost, že po několika odkladech byl firmou 

MotoTrade Vysoké Mýto dodán dopravní automobil Ford 

Tranzit pro jednotku našich hasičů. Odklady byly způsobeny 

celosvětovým nedostatkem dílů v automobilovém průmyslu. 

Slavností předání a požehnání automobilu proběhne na oslavách 135 let od založení Sboru 

dobrovolných hasičů v Líšnici, které se koná v úterý 5.7.2022. Při této příležitosti si budete moci 

auto prohlédnout.  

 Oslavy budou i asi největší společenskou akcí tohoto roku. Hasiči budou rádi, když s nimi 

oslavíte významné výročí. Program bude zajímavý a pozvánku najdete na poslední straně 

zpravodaje a v článku od hasičů.  

 V posledním týdnu v červnu byla 

dokončena obnova sochy Panny Marie Lurdské 

na státní silnici u domu č.p. 171. Pomníček byl 

posunut dál od silnice, aby nedocházelo při zimní 

údržbě k pokrývání sochy solnou břečkou a tím 

k jeho poškozování. Současně byla socha čelem 

otočena ke kravínu, aby socha byla více na 

světle. Financování proběhlo z obecního 

rozpočtu a pokud Ministerstvo zemědělství 

schválí provedené práce bude proplacena 

dotace.   

 

Ty z vás, kteří platí poplatek za odpady na splátky, prosíme abyste druhou splátku 

uhradili do 31.8.2022. Děkujeme. 

Ve středu 6.7.2022 na státní svátek upálení mistra Jana Husa bude SBĚRNÝ DVŮR 

UZAVŘEN. 

Za celé zastupitelstvo i za sebe Vám přeji pěkné léto a hezkou dovolenou.  Pavel Štefek 
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33. jednání Rady obce Líšnice dne 4. dubna 2022 

Rada obce schválila: 

• cenovou nabídku na výkon technického dozoru stavebníka na akci Výstavba a 
rekonstrukce místní komunikace pod Dubinu, k.ú. Líšnice firmu IMARI spol. s r.o. IČ: 
02911779 

• dar ZUŠ Žamberk Petra Ebena  ve výši 5 000,- Kč na uspořádání přeshraničního koncertu 
BigBandů z ČR a PL.  

• dodatek číslo 5 ke smlouvě o vývozu kontejnerů a odběru separovaných surovin se 
společností Suroviny Plundra s.r.o., IČ: 05518083. 

Na základě posouzení splnění podmínek veřejné zakázky a výsledku doporučení výběrové 

komise rada Obce rozhodla o výběru dodavatele veřejné zakázky Výstavba a rekonstrukce 

místní komunikace pod Dubinu, k.ú. Líšnice. Dodavatelem byla vybrán vítězný uchazeč: 

MADOS MT s.r.o., IČ: 25297899, 517 41 Lupenice 51. 

31. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

 konané dne 25. dubna 2022 

 Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovatele zápisu Ing. Radislava Korába a Josefa Tomana. 

• program 31. zasedání ZO. 

• kupní smlouvu č. 10/2022-SML-OL mezi Emilií Suchomelovou trvale bytem Těchonín 
(prodávající) a Obcí Líšnice IČO: 00279170 (kupující). Prodávající prodává celý svůj díl 1/6 
na nemovitosti označené jako pozemková parcela č. 3736 ostatní plocha/ostatní 
komunikace v k.ú. Líšnice, za dohodnutou kupní cenu 28 000 Kč.  

• dodavatelem díla veřejné zakázky na stavební práce s názvem: „Výstavba a rekonstrukce 
místní komunikace pod Dubinou, k.ú. Líšnice“, zadané dle zákona č. 134/2016 Sb., o 
zadávání veřejných zakázek, ve znění pozdějších předpisů, formou zjednodušeného 
podlimitního řízení, společnost MADOS MT s.r.o., Lupenice 51, 517 41 Kostelec nad Orlicí, 
IČO: 25297899 s ekonomicky nejvýhodnější nabídkovou cenou ve výši 12 339 298,60 Kč s 
DPH, dodavatel splnil veškeré zákonné a zadávací podmínky. 

• smlouvu o dílo č. 11/2022-SML-OL mezi Obcí Líšnice IČO: 00279170 (objednatel) a MADOS 
MT s.r.o., Lupenice 51, 517 41 Kostelec nad Orlicí, IČO: 25297899 (zhotovitel). Předmětem 
smlouvy je provedení investiční akce „Výstavba a rekonstrukce místní komunikace pod 
Dubinou, k.ú. Líšnice“. Cena díla byla stanovena na základě cenové nabídky zhotovitele ve 
výši 12 339 298,60 Kč s DPH. Termín dokončení prací je do 30.11.2022.  

• rozpočtové opatření č. 1/2022. 

• delegaci starosty obce Ing. Pavla Štefka nebo místostarosty Ing. Jana Štěpánka k 
zastupování obce Líšnice a výkonu všech práv souvisejících s účastí na řádných valných 
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hromadách společností, kde bude obec vykonávat práva akcionáře.  Doba platné delegace 
je stanovena od 26.4.2022 do 31.12.2022. 

• uložení vodovodní přípojky objektu č.p. 133 na pozemek parc. č. 1911 ostatní plocha/jiná 
plocha v k.ú. Líšnice podle žádosti vlastníka připojované nemovitosti. 

• uložení dešťové a splaškové kanalizace v rámci realizace akce „Výstavba a rekonstrukce 
místní komunikace Pod Dubinou, k. ú. Líšnice“ do místních komunikací označených jako 
MK16c, MK17c a MK18c. 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• zprávu o činnosti a usnesení Rady obce. 

• plnění usnesení z předešlého zastupitelstva. 

• výsledek veřejné zakázky „Výstavba a rekonstrukce místní komunikace pod Dubinou, k.ú. 
Líšnice“ - nejvýhodnější nabídku podala společnost MADOS MT, s.r.o.  

• jednání s VaK Jablonné nad Orlicí o možnosti převodu vodovodu na kostelem.  

34. jednání Rady obce Líšnice dne 19. května 2022 

Rada obce schválila: 

• platový výměr ředitelky základní a mateřské školy Líšnice pro rok 2022 v souladu s vládními 
nařízeními v platném znění. 

• Příkazní smlouvu pro práci koordinátora BOZP na stavbě komunikace Pod Dubinu s 
Jaroslavem Junkem, IČ: 46446702, Lanškroun s cenou bez DPH 4 000,- Kč /měsíc. 

• Příkazní smlouvu na obstarání věci na výkon technického dozoru na stavbě komunikace 
Pod Dubinu s firmou IMARI spol. s r.o. IČ: 02911779, Praha 9 s cenou bez DPH 1 150,- / 
950,- Kč / hodinu provedených prací. 

• rozpočtové opatření č. RO-2 ze dne 19.5.2022 týkající se příjmu dotace od Pardubického 
kraje na obnovu kaple u Korábova mlýna ve výši 40 000,-. Příjem kapitola pol. 4122, výdej 
pol. 5171. 

• udělení výjimky z nejnižšího počtu žáků v Základní škole Líšnice – otevření 3 tříd na dobu 
1 roku pro školní rok 2022/2023 z důvodu zkvalitnění jazykové výuky se spojovanou 
výukou výchovných předmětů. 

Rada obce projednala: 

• možností zástavby v lokalitě ZB6 za kostelem. Pro další jednání s majiteli dotčených 
pozemků starosta zadá projektantovi zjištění možností místa napojení na komunikaci 
II/312. 

• osloví společnost Líšnická a.s. s požadavkem na již přislíbené odstranění váhy na dolním 
konci v obecním pozemku komunikace tak, aby se dala opravit tato komunikace. Současně 
s tím by bylo vhodné odstranit vážní domek, získat pozemek pod ním a poté rozšířit obecní 
komunikaci. 
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• možnosti úpravy pozemku č. 161. Starosta zjistí varianty zásypu, oddělení od toku řeky a 
např. následnou parkovou úpravu s odpočinkovou zónou. V této souvislosti bude oslovena 
SPŠ stavební Letohrad, zda by v rámci výuky neposkytli součinnost. 

• průběžný stav v projekci cyklostezky/chodníku. Projektant bude ještě požádán o zvážení 
možnosti rozšíření chodníku od dolního mostu po napojení na stávající cyklostezku u firmy 
ZEZ Silko. 

• možný počet zastupitelů OZ pro volební období 2022/2026. Navrhuje počet 9. 

 

Rada obce vzala na vědomí: 

• žádost manželů Hubálkových o odkup části obecního pozemku č.1929 – příjezdová cesta 
k č.p.251. Rada Obce navrhuje žadatelům nejprve oslovit majitele okolních nemovitostí a 
získání jejich souhlasu s možným převodem. 

Rada Obce navrhuje OZ schválit Smlouvu o dílo s firmou JD Dlouhý s.r.o. na opravu komunikace 

Nad dolním mlýnem formou dvojitého živičného nátěru s posypem kamenivem v nabídkové 

ceně 351 965,- Kč bez DPH. Dále pak schválit Smlouvu o dílo s firmou JD Dlouhý s.r.o. na opravu 

komunikace Račovice od statku po most v nabídkové ceně 1 295 345,- Kč bez DPH.    

Zvážit pak opravy křížové cesty, nabídková cena 1 107 140,- bez DPH a opravu nově nabyté 

cesty k č.p. 61, dvě varianty v rozpětí 1 – 1,8 mil. Kč bez DPH. Tyto opravy ale naráží na kapacitní 

možnosti firmy JD Dlouhý s.r.o. 

32. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

 konané dne 23. května 2022 
Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovatele zápisu Ing. Miroslava Keprtu a Petra Štefka. 

• program 32. zasedání ZO. 

• vyhlášení záměru prodeje části pozemku parc. č. 4050 v k.ú. Líšnice pod č.j. OL-
53/2022/MAJ.  

• Smlouvu o poskytnutí programové účelové dotace na požární techniku a věcné prostředky 
požární ochrany jednotky SDH obce z rozpočtu Pardubického kraje na rok 2022, evidenční 
číslo smlouvy OKŘ/22/21827 mezi Pardubickým krajem IČO: 70892822 a Obcí Líšnice IČO: 
00279170. 

Zastupitelstvo obce stanovuje počet, který má být zvolen ve volbách do zastupitelstev obcí 

konaných ve dnech 23. a 24.9.2022 na 11 členů. 
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Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• zprávu o činnosti a usnesení Rady obce. 

• plnění usnesení z předešlého zastupitelstva. 

• informace k realizaci investiční akce „Výstavba a rekonstrukce místní komunikace pod 
Dubinou, k.ú. Líšnice“ - nejvýhodnější nabídku podala společnost MADOS MT, s.r.o. - 
předpokládaný termín předání staveniště je 13.6.2022. 

• potřebu zajistit projektovou dokumentaci na nový most přes Mlýnský potok na parc. 
2069/1 u Bröklových. 

• zadání zpracování projektové dokumentace pro cyklostezku podél komunikace II/312 od 
ZEZu Žamberk až po sokolovnu. Nositel projektu bude Sdružení obcí Orlicko.  

• cenové nabídky na opravy místních komunikací.  

35. jednání Rady obce Líšnice dne 13. června 2022 

Rada obce schválila: 

• účetní závěrku příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Líšnice, IČ: 
71006281 za rok 2021 s výsledkem hospodaření – ztráta 20 029,70 Kč a schvaluje umoření 
této ztráty z výsledku hospodaření minulých let, účet 432. 

• účetní závěrku obchodní korporace Správa majetku Obce Líšnice, s.r.o., IČ: 27529207 za 
rok 2021 s výsledkem hospodaření – ztráta 40 589,46 Kč. Schvaluje umořit tuto ztrátu ze 
zisku minulých let, účet 428. 

• poskytování dotovaných obědů v době letních prázdnin pro děti ve školní družině. Úhrada 
režijních nákladů proběhne z rozpočtu této příspěvkové organizace.  

Rada obce bere na vědomí:  

• společnou nabídku zájemců o koupi části pozemku č. 4050 dle vyhlášeného záměru  

Rada obce projednala: 

• možné nové kandidáty, které je nutné oslovit, zda by měli zájem se zúčastnit voleb. 

33. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

 konané dne 20. června 2022 
Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovatele zápisu Bc. Michala Schreibera a Jiřího Hovádka. 

• program 33. zasedání ZO. 

• Závěrečný účet Obce Líšnice a účetní závěrku obce Líšnice za rok 2021. Zastupitelstvo obce 
s vědomím závěrečných výroků zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření Obce Líšnice 
za rok 2021 souhlasí s celoročním hospodařením obce v roce 2021 bez výhrad 
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• finanční dar Vodní záchranné službě ČČK Pastviny, pobočný spolek IČ: 61234257 ve výši 10 
000 Kč na činnost spolku. 

• Rozpočtové opatření č. 3 – příjem dotace 450 000 Kč na dopravní automobil JSDH. 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• zprávu o činnosti a usnesení Rady obce. 

• plnění usnesení z předešlého zastupitelstva. 

• podanou nabídku k záměru prodeje nemovitého majetku č.j. LO-53/2022/MAJ zájemci 
manžely Trýbovými a Zelenkovými – bude připraven návrh kupní smlouvy  

• informace k realizaci investiční akce „Výstavba a rekonstrukce místní komunikace pod 
Dubinou, k.ú. Líšnice“ - předání staveniště proběhlo 13.6.2022, byl stanoven 
harmonogram prací. 

• žádost Vodní záchranné služby ČČK Pastviny, pobočný spolek o poskytnutí sponzorského 
daru. 

• zařazení žádosti o dotaci MMR na výstavbu workoutového hřiště, dětského hřiště a 
nového umělého povrchu sportovního areálu mezi náhradníky. 

• zamítnutí žádosti o dotaci na výstavbu nové místní komunikace k č.p. 174. 

 Zdravíme ze školky 

 Blíží se konec školního roku, my jsme ve školce nezaháleli a pořád něco tvořili a podnikali. 
Zde je pro vás malá ochutnávka toho, co jsme všechno stihli… 

 Březen se nesl v duchu vítání jara podpořeného vzdělávacím programem „ O bylinkách“, 
kde se děti seznámily s nejznámějšími bylinkami a vytvořily si voňavý pytlíček na doma. Do 
školky jsme si pozvali i divadlo s „Pohádkou z rozkvetlé louky“.  

 Duben už byl rušnější. Na 
oslavu Velikonoc jsme zaseli 
obilí, obarvili vajíčka, naučili se 
koledu a ukázali si, jak se plete 
pomlázka. Na Den Země jsme 
nezapomněli. Ve školce 
třídíme odpadky celý rok, ale 
v tento den jsme navíc ještě 
vyrazili sbírat odpadky do 
přilehlého okolí školky. Na 
podporu tělesné zdatnosti a 
zahnání lenosti začali 
Mravenečci jezdit seznamovat 
se s vodou (někdo dokonce i 
plavat) do krytého bazénu do 
Ústí nad Orlicí. Při první cestě jsme si ukázali, kde se nachází skládka a děti nám to opakovaly 
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každou cestu ☺.  Umělecky jsme se obohatili na koncertě ZUŠ, kde nám různé hudební 
nástroje zahrály známé písničky. Nechybělo pálení čarodějnice na naší zahradě.  

 Květnové pěkné počasí 
doprovodilo naší dopravní 
„Jízdu zručnosti“. Na kolech, 
koloběžkách a 
odstrkovadlech jsme 
zdolávali cestu plnou nástrah 
(most přes řeku, slalom mezi 
kužely, překlápěcí lávku, 
semafor s přechodem a 
kruhový objezd). Odměnou 
byla mapka okolí na 
cestování s rodiči. Jako každý 
rok jsme zaznamenali sebe a 
své kamarády na třídních 
fotkách. Děn dětí nám 
zpříjemnil kouzelník se svými kouzly a triky, divadlo s pohádkou „Dlouhý, Široký a 
Bystrozraký“. Předškoláci si svou zdatnost a samostatnost dokázali přespáním ve školce.  

 Červen byl nabitý trénováním programu 
na vystoupení pro rodiče. Děti byly moc 
šikovné a kostýmy čmeláčků a mravenečků 
měly úspěch. Tímto děkujeme rodičům za 
spolupráci ☺. Mravenečci vyrazili na tajný 
sportovní výlet s překážkovou dráhou na 
Adamu spojený s ukázkou techniky, výstroje a 
výzbroje vojáků i složek IZS Pardubického 
kraje. Pavoučci se vypravili na výpravu 
s plněním úkolů na záchranu lesních skřítků a 
jejich domečků. Nakonec proběhlo rozloučení 
s předškoláky (i odměnění vysvědčením a 
drobnými dárečky), kteří už po prázdninách 
půjdou do školy. Přejeme vám krásná školní 
léta, ale nám ostatním se bude stýskat…. 

 A teď už všichni netrpělivě vyhlížíme 
prázdniny a aktivity s nimi spojené. Ve školce 
se bude pracovat na potřebných úpravách, ať 
tu máme zase hezky. Těšíme se v září. Pac a 
pusu Vaše školka. 

          Kolektiv MŠ 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 

 Další zprávičky ze školy pokračují v měsíci dubnu, kdy jsme od 21. dubna začali jezdit po 
dvouleté odmlce na plavecký výcvik do krytého bazénu v Ústí nad Orlicí. Ten probíhal deset 
po sobě následujících čtvrtků. Mokré vysvědčení si žáci vezli domů 23. června. Kromě 
jednotlivých plaveckých stylů se učili skákat šipku, zahráli si vodní pólo, lovili puky a zkoušeli 
si, jaké to je pohybovat se ve vodě v oblečení a jak pomoci tonoucímu.  

 22. dubna jsme se ve škole věnovali svátku Země. Žáci se zapojili do skupinové práce a 
prošli kvízem o ochraně životného prostředí. Po teoretické části jsme se s igelitovými pytli a 
v rukavicích vydali po okolí Líšnice, abychom posbírali to, co kolem silnice a cest ležet nemá.  

 V polovině května se pět vybraných žáků ze 4. a 5. ročníku premiérově zúčastnilo 
okresního kola přírodovědné soutěže v České Třebové v poznávání rostlin, živočichů, hornin a 
minerálů. Výborného úspěchu v poznávání živočichů dosáhli: Adélka Kodytková, která se 
umístila na 5. místě a Ondra Bříza, který figuroval na místě 6. Ještě jednou gratulujeme. 

 V dalším týdnu navštívili prvňáci, druháci a třeťačka Městskou knihovnu v Žamberku. Byl 
pro ně připraven bohatý program na téma „řemesla“. Děti se dozvěděly, jaká řemesla 
vykonávali lidé v minulosti, jaká jsou potřeba v současnosti a která z nich se z minulosti vracejí.  

 3. květnový týden prošel 4. a 5. ročník školením, jak být správným cyklistou a umět se 
bezchybně orientovat v dopravě. Pod vedením pana Filipa Jedličky z Anima Žamberk si 
procvičili chování v různých dopravních situacích, zopakovali si dopravní značky, jak má být 
správně vybavené cyklistické kolo a jak je důležité používat přilbu. V dalším týdnu se žáci 
přemístili na dopravní hřiště u Penny v Žamberku, kde si nejprve prošli vše teoretiky a poté už 
usedli na kolo a při jízdě se soustředili, aby neporušovali pravidla v dopravě. Jízdu na 
koloběžkách si na dopravním hřišti vyzkoušeli také žáci 1. – 3. ročníku. 
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 1.června na Den dětí připravili naši nejmladší ostatním kamarádům spolužákům velké 
překvapení. Pod vedením paní učitelky Kerhartové vyrobili výborné nepečené dorty. Udělali 
nám všem velkou radost, moc jsme si pochutnali.  

 Školní výlet jsme letos naplánovali tak, abychom využili dopravu vlakem. Sešli jsme se na 
vlakovém nádraží v Žamberku, naší cílovou zastávkou byly Častolovice. Z nádraží jsme se 
přemístili na častolovický zámek prohlédnout si místní „zvěřinec“. Děti zakoupily zvířátkům 
granule a přilepšily jim k pravidelné potravě. Dalším bodem našeho programu byla návštěva 
„Imaginária“ na kosteleckém zámku. Všichni jsme si tuto „hravou“ výstavu velmi užili. Kdo 
ještě nenavštívil, můžeme doporučit. Po obědě, 
který všem do batůžku připravili ti nejbližší, jsme 
se pohodovým tempem vydali přes zámecký park 
a poté po žluté turistické značce směrem 
k Doudlebám nad Orlicí. Cesta vedla podél řeky 
převážně lesem. Všichni tuto turistickou stezku 
bravurně zvládli a zpáteční vlak z Doudleb jsme 
stihli skoro na minutu.  

 Konec školního roku se nezadržitelně 
přiblížil. Žáci dostali podle svých studijních 
výsledků odpovídající vysvědčení. V pondělí 27. 6. 
nás ale ve škole ještě čekalo vystoupení pro 
rodiče „Zahradní slavnost“, která se nesla 
v námořnickém duchu – děti zazpívaly česky i 
anglicky, přednesly básně, zatančily, zahrály 
vtipy, na flétny a hlavní slovo měli naši nejstarší – 
páťáci, se kterými jsme se slavnostně rozloučili a 
popřáli jim mnoho úspěchů v dalším studiu.  
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 Za nás všechny ze školy Vám přejeme krásné léto, hodně sluníčka, zaslouženou dovolenou 
a do nového školního roku se móóóóóc těšíme na nové žáčky a samozřejmě i na ty, co 
postupují do vyšších ročníků. 

Eva Gelová 

Vlastivědná exkurze v Praze 

 25. května jsme se z Letohradu vypravili vlakem do Prahy. Nejprve jsme se vyfotili na 
Václavském náměstí, poté jsme přes Staroměstské náměstí a Karlův most navštívili Muzeum 
Karla Zemana. Moc se nám také líbila plavba lodí po Vltavě a zrcadlové bludiště a rozhledna 
na Petříně. Také jsme prohlédli Pražský hrad. Návštěvu Prahy jsme zakončili v McDonaldu. V 
Praze se mi to moc líbilo,nejlepší byla jízda tramvají. Jela bych klidně znova. 

          Alice Břízová 

Sbor dobrovolných hasičů 

 Polovina roku utekla jak voda a za pár dní jsou tu oslavy 135 let od založení našeho sboru, 
které se uskuteční v úterý 5.7.2022 na svátek sv. Cyrila a Metoděje. Vše začne v 9 hodin u 
staré zbrojnice u Korábova mlýna, kde proběhne vítání sborů a bude představeno malé 
minimuzeum, které během posledních 5 let postupně vznikalo ve staré zbrojnici. Následovat 
bude průvod obcí na hasičské cvičiště se zastávkou u pomníku padlých. Na cvičišti proběhne 
hlavní program, při kterém uvidíte ukázku mladých hasičů, historickou parní stříkačku 
z Opočna a sekyrkové cvičení. Sboru bude také předán nový dopravní automobil Ford Tranzit. 
Odpoledne proběhne v rámci oslav soutěž v netradičním požárním útoku O putovní pohár 
starosty obce a vše zakončí diskotéka pod širým nebem. Po celý den bude zajištěno bohaté 
občerstvení. Všichni jste srdečně zváni.  

 Uplynulý čtvrt rok byl plný soutěží a různých akcí, které se po dvou letech mohli konat 
bez omezení způsobených coronavirem. Zatímco jsme v sobotu 2.4.2022 připravovali hasičský 
ples, Verča Břízová a Filip Ulrych se vydali do Jablonce nad Nisou na 35. ročník soutěže 
Jablonecká hala v běhu jednotlivců na 100 m s překážkami. Verča vybojovala v kategorii 
střední dorostenky 21. místo ze 73 soutěžících. Filip mezi středními dorostenci obsadil 53. 
místo z 84. Oba si tak vyzkoušeli atmosféru atletické arény a porovnali své síly se závodníky z 
jiných okresů. Gratulujeme oběma k pěkným výsledkům a reprezentaci sboru. Děkujeme 
kamarádům ze Žamberka, kteří nám nabídli volná místa v autě a o oba naše závodníky se 
postarali.  

 5.4.2022 jsme na brigádě v obecním lese likvidovali starou oplocenku, která nám dala 
celkem zabrat. Tužili jsme tím svaly na jarní sběr železa, který proběhl na Den Země, který 
letos vyšel na pátek 22.4.2022. Po dlouhé době jsme na vlecích nemrzli a ani jsme nezmokli. 
Rukama nám prošlo necelých 5 tun.  Děkujeme všem, kteří nás podpořili. 
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 V sobotu 9.4.2022 nás neodradilo typické aprílové počasí a společně s myslivci a Klubem 
vodním sportů VS Žamberk jsme provedli jarní úklid vesnice. Vodáci začali už v Žamberku u 
koupaliště a posbírali odpad podél remízku a hlavní silnice I/11 směrem k Líšnici. Hasiči se 
postarali o úsek kolem silnice I/11 od křižovatky u ZEZu až po šedivskou oboru. Myslivci 
vyčistili okolí silnice II/312 od kostela po Sekýří, Zakopanku a vytipovaná místa v lesích. Škoda, 
že se nezapojil ani jeden dobrovolník mimo zmíněné spolky. Snad to bylo způsobeno jen tím 
počasím. Děkujeme všem dětem za jejich nadšení a pomoc. Výsledek byl více než smutný. Asi 
25 plných pytlů nejrůznějšího odpadu. Vedli PET lahve, plechovky, kelímky od kávy, krabičky 
od cigaret, skleněné flašky, zbytky potravin, 
pneumatiky atd. atd. A třešničkou na dortu 
jsou rádoby aktivisté s napichováním PET 
lahví na keře. Co k tomu dodat? Raději nic a 
jen doufat, že se společnost celkově probudí a 
začne se dívat dál než jen před svůj práh. 

 Ve čtvrtek 21.4.2022 proběhlo v Lukové 
slavnostní vyhodnocení okresního kola 48. 
ročníku soutěže Požární ochrana očima dětí. 
V kategorii digitálních technologií se na 2. 
místě umístila naše Verča Břízová s prezentací 
na téma živelných katastrof. Celkem se do 
soutěže zapojilo 756 dětí z okresu Ústí nad 
Orlicí. Z každé kategorie postoupili tři nejlepší 
do krajského kola, ve kterém Verča obsadila 
opět 2. místo.  

 V sobotu 23.4.2022 se za krásného jarního počasí konalo pokračování Ligy 60 m a 100 m 
překážek v České Třebové. Na atletickém stadionu soutěžilo 6 našich závodníků. Amálka 
Pražáková se v šedesátkách mezi mladšími dívkami umístila na 17. místě, Ondra Bříza mezi 
mladšími chlapci na 12. místě a Táďa Hubálek na 14. místě. Filip Ulrych mezi staršími chlapci 
vybojoval 9. místo a Martin Keprta 27. místo. Ve stovkách závodila Týna Stejskalová, která si 
vyběhla 5. místo a Filip Ulrych 9. místo. 
Gratulujeme všem k pěkným 
výsledkům.   

 V pátek 29.4.2022 proběhl v 
Chocni další závod Ligy OSH v běhu na 
60 m překážek a kvalifikační závod na 
MČR v běhu na 60 m. Závodníků bylo 
víc než dost, kolem 200 a i z jiných 
koutů republiky. Filip Ulrych si vyběhl 
20. místo, Patrik Bříza 24. místo, Martin 
Keprta 44. místo, Amálka Pražáková 33. 
místo, Taďa Hubálek 22. místo a Ondra 
Bříza 31. místo.  
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 30.4.2022 jsme s vaší pomocí po dvou letech zvládli opět ručně, bez techniky, postavit 
májku. Májka nad naší vesničkou držela stráž do soboty 28.5.2022, kdy proběhlo její kácení. 

 Sváteční neděli 1.5.2022 jsme strávili s kamarády z Líšnice u Prahy, kteří slavili 145. let od 
svého založení. Jsou tedy o celých 10 let starší než náš sbor. Součástí oslav byla Floriánova 
mše, kterou celebroval kardinál Dominik Duka. Ten také požehnal „novému“ zásahovému 
vozidlu Liaz, které nahradilo staršího „Matese“. Sešli jsme se zde i s kamarády z Líšnice u 
Milevska. Družba mezi našimi třemi Líšnicemi trvá už 45 let. Začala při 100letém výročí právě 
té středočeské. Jsme moc rádi, že se tak stalo. Vždy se na společná setkání velmi těšíme.  

 Svátek patrona hasičů sv. 
Floriána 4.5.2022 jsme oslavili v 
Přibyslavi, kde byly předávány 
nejvyšší ocenění Sdružení hasičů 
Čech, Moravy a Slezska. Titul 
Zasloužilý hasič zde převzal starosta 
sboru Josef Štefek, za svou 
celoživotní činnost v hasičině. Popřát 
mu přijeli i zástupci OSH Ústí nad 
Orlicí. Pepovi děkujeme za velký kus 
práce a všechen svůj čas, který práci 
pro ostatní věnoval. 

 V sobotu 7.5.2022 pokračovala Liga v běhu na 100 metrů s překážkami. Na hasičském 
stadionu ve Vysokém Mýtě si Patrik Bříza s Kristýnou Stejskalovou vyběhli 7. místa a Filip 8. 
místo. Super výkony.  

 V pátek 13.5. a v sobotu 14.5.2022 se ve Svatém Jiří konala soutěž mladých hasičů O pohár 
obce a pokračování Ligy na 60 metrů. V šedesátkách si nejlépe vedl Filip Ulrych, který si mezi 
staršími chlapci doběhl pro bronzovou medaili. Super výkon. Ondra Bříza se mezi mladšími 
chlapci umístil v polovině startovního pole na 11. místě, Táďa Hubálek na 14., Michal Lux 15., 
Adam Abdeen 17., Matěj Hubálek 18., Jířa Keprta 19. a Deny Schauer na 20. místě. Za mladší 
dívky soutěžila Amálka Pražáková, která si vyběhla 15. místo a Ema Keprtová 16. místo. Všichni 
si zaslouží pochvalu. A jaká byla odměna? No přeci studená a moc dobrá zmrzlina. Tým 
mladších si domů přivezl 15. místo z 19.  

 V sobotu 21.5.2022 se do Líšnice po 5 letech vrátila soutěž 26. okrsku. Na hasičském 
cvičišti jsme přivítali sbory z Dlouhoňovic, Kameničné, Helvíkovic a Žamberka. Dopoledne 
patřilo soutěži dětí. Disciplíny byly stejné jako pro dospělé - požární útok, běh na 60 metrů s 
překážkami a pořadová příprava. Za mladší žáky soutěžila dvě družstva, která si vybojovala 
stříbrné  a bronzové medaile. Družstvo starších si vybojovalo 1. místo. Odpoledne se závodní 
tratě prodlužily pro soutěž dospělých. V kategorii muži I (do 35 let) naše družstvo obsadilo 4. 
místo. Družstvo Petra Břízy v kategorii muži II (nad 35 let) zvítězilo a družstvo Ladislava 
Zářeckého obsadilo 6. místo. Družstvo žen I obsadilo 2. místo a postoupilo do okresního kola. 
Družstvo žen II 3. místo. Dařilo se nám především v jednotlivcích. Filip Ulrych si mezi muži 
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vyběhl perfektní 3. místo. Navázal tak na dopoledne, kdy si vyběhl zlatou medaili mezi staršími 
chlapci. Mezi ženami zvítězila Týna Stejskalová, stříbro brala Verča Břízová a bronz si 
vybojovala Eliška Šebestová. Tradičním křtem (koupelí v kádi s vodu), kdy závodník běží 
poprvé za dospělé tentokrát prošel Víťa Kalous, Marek Toman, Filip Ulrych, Bára Novotná a 
Eliška Šebestová.  

 V pátek 27.5. a sobotu 28.5.2022 se v Mladkově konalo okresní kolo hry Plamen a 
poslední závod Ligy v běhu na 60 metrů. Soutěž se konala tak, jak jsme byli zvyklí před 
coronavirem. Tedy se spaním pod stanem, bez přidělených časů pro jednotlivé disciplíny a 
nutností opustit areál po jejich splnění. Škoda, že nás potrápilo počasí, kdy téměř celé páteční 
odpoledne propršelo a sobota se neobešla bez přeháněk. To nám, ale nijak zásadně nevadilo 
a snažili jsme se o co nejlepší výsledky. Družstvo mladších žáků si vybojovalo 28. místo a 
družstvo starších 22. místo. Nebyla to sice umístění ani v první polovině i tak si všichni 
zasloužili od nás medaili za své nadšení. Pro nás jste vždycky vítězové. Děkujeme Nicolasovi 
ze Žamberka, který nám doplnil družstvo starších pro disciplíny CTIF. V šedesátkách si nejlépe 
vedl Filip Ulrych, který v posledním závodě mezi staršími chlapci vybojoval 4. místo a celkově 
se v této sezóně umístil na krásném 5. místě ze 63 závodníků. Mezi mladšími dívkami se v 
celkovém hodnocení nejlépe umístila Amálka Pražáková na 21. místě a Ema Keprtová na 39. 
místě ze 47 závodnic. Mezi mladšími chlapci bych z našich nejlepší Táďa Hubálek na 12. místě, 
dále Ondra Bříza na 14., Michal Lux na 31., Adam Abdeen na 35., Matěj Hubálek na 40., David 
Brökl na 41., Jirka Keprta na 42. a Deny Schauer na 45. místě z 54 závodníků. Všem moc 
gratulujeme.   
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 V sobotu 11.6.2022 se v Mladkově konalo Okresní kolo v požárním sportu. Soutěže se 
zúčastnilo naše družstvo žen s výpomocí Ádi a Terky ze Žamberka, kterým děkujeme. Holky si 
domů odvezly 4. místo. Tentokrát si křtem prošla Zdíša Tomanová. 

 Do Mladkova jsme se vrátili i o den později 12.6.2022, kdy se konalo Okresní kolo dorostu 
a poslední závod Ligy na 100m překážek. Tentokrát soutěžili čtyři jednotlivci. K výsledku z 
podzimního závodu požárnické všestrannosti se přičítali výsledky z běhu na 100m překážek, 
dvojboje a znalostního testu. Patrik Bříza se mezi mladšími jednotlivci umístil na 4. místě, Filip 
Ulrych mezi středními jednotlivci na 6. místě, Týna Stejskalová mezi středními jednotlivkyněmi 
na 7. místě a Eliška Šebestová mezi staršími jednotlivkyněmi na 4. místě. Proběhlo také 
vyhodnocení Ligy na 100m překážek. Celkově se v kategorii středních dívek umístila na 5. 
místě Týna a na 14. místě Verča z 23 závodnic. Eliška se mezi staršími dívkami umístila na 6. 
místě z 18 závodnic. Patrik mezi mladšími chlapci na 4. místě z 10 závodníků. Filip mezi 
středními chlapci na 8. místě z 23 závodníků.  

 V pátek 17.6.2022 jsme s dětmi a jejich rodiči zakončili sezónu 2021-2022. Děti svým 
rodičům předvedli požární útok a pak ho pro změnu vyzkoušeli rodiče. Na začátku byla cítit 
trocha ostychu, nakonec ale maminky a tatínkové útok zvládli úplně bez problémů. A i čas 
nebyl nijak špatný. Vyzkoušeli jsme i naši historickou stříkačku, která prošla v průběhu 
uplynulých dvou let konzervací, kdy byla úplně rozebrána a znovu sestavena. Stříkačka 
fungovala a děti i rodiče si mohli vyzkoušet, jak náročné bylo pro naše dědy pumpovat vodu 
do hadic silou svých paží. Poté následovala zmrzlá odměna, posezení s občerstvením a 
rychlými špunty. Děkujeme rodičům, že s námi strávili pěkný podvečer a doufáme, že se jim u 
nás líbilo.  

 V sobotu 18.6.2022 jsme na brigádě provedli úklid překážek ze cvičáku, holky 
vygruntovaly klubovnu, natřeli jsme 
vlajkové stožáry a okna ze staré 
zbrojničky, do které se po dvou letech 
vrátila historická čtyřkolová stříkačka.  

 Prázdniny jsme přivítali už v neděli 
26.6.2022. Společně se sokoly a 
myslivci jsme pro děti připravili 
vycházkou trasu s plněním 10 úkolů na 
jejímž konci byla mimo jiné i mokrá a 
nadýchaná odměna. Počasí bylo až 
tropické, a tak vodní sprcha a rejdění v 
mýdlové pěně bylo jistě vítaným 
osvěžením, jak pro děti, tak i pro rodiče.     

 Sbor se v pátek 10.6.2022 rozloučil se svým dlouholetým členem - bratrem Rudolfem 
Dolečkem z Olšiny, který zemřel ve čtvrtek 2.6.2022 ve věku 85 let. Děkujeme mu za jeho 
obětavou práci, kterou pro sbor vykonal. Čest jeho památce. Upřímnou soustrast rodině. 
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 6.5.2022 v 7:50 vyjela jednotka k požáru dílny v rodinném domě v Žamberku. Jednotky 
na místě: Stanice Žamberk, JSDH Žamberk, Líšnice a Letohrad. V pondělí 16.5.2022 v 9:28 ve 
členech výjezdové jednotky hodně hrklo. Byl vyhlášen výjezd na požár šaten budovy Základní 
školy 28. října v Žamberku. Naštěstí šlo o taktické cvičení, o kterém však nikdo neměl ani 
tušení. Děti měly velké zpestření výuky a my jsme si prověřili jak bychom v případě skutečného 
požáru v tak velké budově plné dětí postupovali. Děkujeme organizátorům za absolutní 
utajení a uspořádání cvičení. Na místě jsme se sešli s profesionálními hasiči ze Žamberka, z 
Ústí přijel žebřík, JSDH Žamberk a Letohrad.  

 Jednotka se také průběžně věnovala práci pro zřizovatele (obec Líšnice). Provedla očištění 
mostů, oplach umělého povrchu ve sportovním areálu, proplachy dešťové kanalizace a čištění 
místních komunikací. A když dlouho neprší vyrážíme zalévat mladé stromečky do obecního 
lesa. Během dubna provedli členové jednotky prohlídky malých vodních toků. Zjištěné závady 
budou vlastníkům pozemků, přes které potoky protékají ohlášeny. Lezci si oprášili své znalosti 
a postarali se o prořez zeleně na skále pod hospodou. V sobotu 25.6.2022 jednotka 
vypomohla s řízením provozu na křižovatce u kostela při cyklo závodě triatlonu Trikanec 
Žamberk.  

 Během jarních měsíců se nám podařilo svépomocí vyrobit nástřikové terče pro požární 
útok. Děti tak budou mít možnost trénovat trefování do 5 cm otvoru a nastříkání 10 litrů vody, 
což nám při závodech dělalo velké potíže. Na výrobě se podíleli vedoucí mladých hasičů. 
Děkujeme Michalu Šafářovi, který se ujal svařování rámu terčů, panu Jiřímu Müllerovi za jejich 
pozinkování a Zdeňku Kaškovi za svařování nerezových částí. Výrobou se nám podařilo ušetřit 
zhruba 60 000 Kč, než kdybychom si je koupili.  

 Přejeme Vám hezké léto a děkujeme za Vaši přízeň.  
 za SDH Líšnice Pavel Štefek 

 Ohlédnutí za Líšnickým puchýřem 2022 

 Sobota 16. dubna 2022 byla pro Líšnický 
puchýř po covidové odmlce konečně zase 
tradiční. Patronka Irenka nám v tomto 
prodlouženém víkendu dopřála chladnější a 
větrnější počasí, avšak téměř bez deště.  Možná 
právě to rozhodlo a vytáhlo pochodníky na 
procházku po našich trasách. Těch, kterých 
nelenili a vyrazili nás podpořit, bylo i přes ten 
místy až ledový vítr hodně. Letošní trasy byly 
vedeny poněkud rozmanitě. Kratší kopírovala 
část Líšnice, delší okolí Zakopánky obkroužila. Ta nejdelší zavedla naše účastníky do Žamberku, 
Písečné a Lukavice, odkud se okolo leknínového jezírka vraceli zpět.  
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 A kolik se Vás letos sešlo? 
Přesto, že bylo počasí takové, jaké 
bylo, tak skutečně mnoho, za což 
jsme opravdu vděční. Nakonec to 
vyšlo na 746 účastníků, což je druhý 
nejlepší výsledek historie pochodu. 

Úžasné     . K tomu trasy projelo 34 
kočárků a své pány doprovodilo 69 
pejsků a 2 koníci. Někteří přijeli 
z velké dálky, aby náš malý spolek 
podpořili. Díky firmě Fitmin se nám 
opět podařilo odměnit všechny 
přihlášené pejsky balíčkem 
pamlsků. Novinkou byly také 
pamlsky pro zúčastněné koníky. 
Zpestřením byla otevřená 
alternativní půda „Mezi Trámy“, 
kde se účastníci mohli odměnit 
výbornou kávou či nějakou jinou 
dobrotou. Tímto ještě jednou 
děkujeme za spolupráci, jak společnosti Fitmin, tak našim kamarádům z alternativní půdy. 
Pořadatelskou novinkou byla udírna, kde se připravovaly domácí uzené klobásky. Pro 
zrychlení fronty jsme zkusili oddělit prodej nápojů a jídel. Přesto vás místy bylo tolik, že se 
fronty prodloužily. Děkujeme všem za trpělivost a shovívavost v této situaci. Skutečně se 
snažíme, naše dámy v kuchyni dělaly, seč síly stačily. Na příště už máme další nové nápady. 
Náměty z řad účastníků rádi přijmeme a projednáme. Neváhejte nás kontaktovat.  

 Moc děkujeme za veškerou přízeň a podporu, děkujeme, že jste s námi přišli objevovat 
krásy našeho okolí a již nyní se těšíme na další ročník, který je naplánován na 15. 4. 2023. Akce 
byla finančně podporována Odborem všestrannosti ČOS. 

Za TJ Sokol Líšnice Michal Schreiber 

  ZE ŽIVOTA STOLNÍHO TENISU 

 Drazí čtenáři, ačkoliv stolní tenisté mají letní pauzu a žádná soutěžní utkání se nehrají, tak 
zvuk klapajícího míčku se ze Sokolovny ozývá stále častěji. Je to proto, že se někteří z hráčů 
chtějí během letní přípravy zlepšit natolik, aby se mohli stát novými tahouny svých týmů. Ano. 
Záměrně píši týmů, protože se do Líšnice po několikaleté odmlce vrací druhý tým. 

 Díky píli a nasazení kluků Marešových, kteří se rozhodli, že chtějí odehrát sto procent 
utkání a ne být pouhými náhradníky, nezbývalo nic jiné, než začít makat tak, aby si vybojovali 
své místo v sestavě. Oni to ale povýšili ještě na jiný level. Sehnali tolik nových hráčů, že jsme 
schopni poskládat nové družstvo. Pro příští sezonu se tedy v soutěži opět objeví A a B tým 
stolních tenistů z Líšnice. Pro mě je to radostná zpráva a věřím, že by přinesla velikou radost i 
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letitému prezidentovi Zdeňku Bednářovi, který na nás bohužel už musí dohlížet tam z hůry. 
Stále na něj vzpomínáme a jsem rád, že v jeho letité práci pokračujeme. 

 Tímto vítám nové posily, jmenovitě Radima Kunce, Oldřicha a Ondřeje Talackovi, kteří se 
stolním tenisem začínají od začátku, takže se předpokládá, že mnoho vítězných zápasů ještě 
nevybojují. Vidím na nich však velkou píli a pokroky, takže věřím, že postupnými krůčky se k 
výhrám propracují. Dále vítám již ostřílenější borce, a to Davida Grima a Romana Nastoupila, 
kteří k nám přestupují z Verměřovic. Pevně věřím, že se všem bude u nás líbit a užijí si téměř 
dokonalé podmínky, které pro stolní tenis zázemí naší Sokolovny nabízí. 

 Děkuji tímto Mírovi Marešovi za práci, kterou za poslední rok pro oddíl udělal. Sehnal 
nové členy Sokola, pomáhá se svou rodinou na našich společenských akcích a v neposlední 
řadě zakoupil nějaké vybavení, které bude stolním tenistům určeno. Příští sezónu z něj bude 
vedoucí B týmu a já mu přeji, aby se týmu dařilo a ať už se umístí jakkoliv, nejcennější bude, 
když je to bude i nadále bavit tak, jako doposud. A tým povede nadále Martin Diblík, stejně 
tak jako celý oddíl. 

 Kdyby kdokoliv si chtěl stolní tenis zkusit, tak neváhejte a dorazte na naše tréninky, které 
probíhají v úterý od 18:00 hodin. Sami vidíte, že se stolním tenisem lze začít v jakémkoliv věku 
a že ve štychu nikoho nenecháme, vše ukážeme a vysvětlíme. 

 Jménem oddílu stolního tenisu TJ Sokol Líšnice přeji všem krásné léto. 
         Michal Schreiber  

 Cvičení pro děti 

 Od října loňského roku probíhalo v Líšnické Sokolovně cvičení pro rodiče s dětmi. Po 
počátečním nadšení, přes vlnu neštovic a jiných nemocí, se počet ustálil kolem 10 dětí. Cvičení 
je zaměřené hlavně pro děti kolem 4 let, ale lekce navštěvují děti od 2 do 7 let. Kromě 
samotného cvičení v tělocvičně jsme se zajímali také o tradice a různé svátky, při kterých často 
využíváme materiály z přírody. Mohu vzpomenout na kaštanohraní, Svatého Martina, 
Halloween, masopust a výrobu krepových kytek, cvičení se stuhou, pálení čarodějnic, lanové 
aktivity v lese, bojovku a mnoho dalšího. Když nám dovolí počasí, chodíme rádi ven, kde 
využíváme různá místa - hřiště u základní školy, lesy a louky v okolí Líšnice.  

 Kdybych to shrnula, vidím cíl našich setkání ve společném vyžití nejen rodičů s dětmi, ale 
i v pravidelném setkání se sousedy. Pokaždé je to jiné, ale vždy milé a příjemné. Děkuji všem 
za přízeň a těším se v říjnu na viděnou. 

 Příští rok bude změna a bude cvičení v úterý od 16 hodin. Budete včas informováni.      

        Helena Jakubalová 
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 ÚKLID OBCE 

 Druhou dubnovou sobotu proběhl úklid obce aneb 
„ÚKLID LÍŠNICKÝCH LESŮ VOD A STRÁNÍ“. Přestože počasí 
bylo chladné a deštivé, sešlo se 42 dobrovolníků, převážně 
dětí a mládeže z místních kroužků. Na pomoc nám přišli i 
vodáci ze Žamberku. Jsem moc ráda, že naše mládež má 
tento kladný přístup. Oproti minulým letům odpadu ubývá, 
ale ještě stále máme hodně práce. Napravit dobu, kdy se 
odpady volně vyvážely na skládky na kraj lesa, nebude 
lehké, ale určitě ne nemožné. Za dobrovolnickou činnost 
všem zúčastněným moc děkuji. Děkuji také těm, kteří chodí 
během roku a odpadky sbírají na svých procházkách 
přírodou nebo se psem. Už teď vím, že za rok bude nutné 
tuto akci zopakovat a věřím, že nás bude víc. Přeji všem 
pěkné léto a mnoho pohodových zážitků v naší krásné 
přírodě. 

Za organizátory akce Ludmila Bednářová 

 

 ZÁKLADNÍ ORGANIZACE SVAZU ZAHRÁDKÁŘŮ LÍŠNICE 

 18. června proběhla výroční členská schůze. Všichni byli informováni o činnosti a plánech 
na letošní rok. Plánujeme, že uspořádáme pro všechny zájemce zájezd, dále koncert Jardy 
Moravce a Lucky Luxové, zahrádkářskou výstavu a pokud bude zájem, uskutečnilo by se 
promítání o našem kraji. Na závěr schůze se promítl film o Hanušovicích a okolní vrchovině. 
Ten se setkal s velkým úspěchem, a tak bychom mohli pro všechny zájemce promítnout další 
pokračování o naší krásné krajině a přírodě. 

ZO ČSZ Líšnice 

 PŘED 120 LETY BYL ZALOŽEN OCHOTNICKÝ SPOLEK TYL 

 1.11.1901 byl v hostinci u Kristiána založen spolek místních ochotníků, který byl 
pojmenován Tyl. Na jeho založení se podílel ředitel místní školy pan Josef Žabka. Velký podíl 
na založení spolku má také jeho velký kamarád „žamberák“ František Charfreitag. 
Zakládajících členů bylo 37. Bylo pořízeno jeviště a kulisy maloval malíř, také ze Žamberku, 
pan Alois Žabokrtský. 

 Několik slov o panu Františku Charfreitagovi. Ten podle záznamů byl velkým přítelem 
pana Žabky. Miloval naší obec a její okolí. Narodil se v roce 1848. Vyučil se sladkému řemeslu, 
byl cukrářem. K jeho přednostem patřila aktivita. Velmi se zajímal o spolkový život. Jenom 
namátkou: Byl členem Sokola, náměstkem starosty, členem řemeslnické besedy, nadšeným 
ochotníkem a velkým hasičem, kde byl členem Zemské ústřední jednoty hasičské. Nikdy se 
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netlačil do popředí, byl velmi skromný. Na jeho společnost vždy místní ochotníci a občané 
Líšnice rádi vzpomínali. Jeho aktivní život netrval dlouho. Zemřel ve věku 58 let – 6. Listopadu 
1906. 

 Místní ochotníci hráli svá představení v hostinci u Kristiana a v přírodním divadle na 
dolním konci u Kalousů čp. 93. V roce 1908, k 100. výročí narození J. K. Tyla, byla uvedena 
v přírodním divadle u Kalousů hra Strakonický dudák. Úvodní slovo pronesl pan učitel Rudolf 
Štraib. Při této příležitosti bylo vzpomenuto na pana Františka Charfreitaga. Byla velká účast, 
vystoupení bylo zahájeno státní hymnou. 

 Činnost divadelního souboru v Líšnici se zdárně rozvíjela. Bylo mnoho pokračovatelů, 
Bedřich Kubíček, Poláček Josef, Osvald Skalský, Hanka Kvapilová, Rostislav Zábraha, Jarča 
Zábrahová, Anna Krejsová, Jiří Šrámek a mnoho dalších. Bohužel v dnešní době není takový 
zájem o ochotnické divadlo, a tak nám zbývají jen vzpomínky na krásné okamžiky strávené při 
představeních. 

 Na závěr dovolte, 
abych ocitoval slova 
mého kamaráda Pepy 
Fouska. „V tomhle 
světě uspěchaném, 
kroky zastavit, usmát 
se a ruku podat. Lidi 
pozdravit, nezávidět a 
naopak, druhým štěstí 
přát, je to zázrak – 
věřte lidi, abychom 
mohli jen v dobrém 
vzpomínat“. 

  

Snímek z představení Strakonický dudák u Kalousů – čp. 93. 
R. Doleček 

 KAM NA VÝLET 

 Dnes se vydáme na výlet, který je skoro za humny. Vyjedeme si do Českých Petrovic. Na 
kruhovém objezdu se můžeme občerstvit, než se vydáme na výlet. Po sjezdovce vystoupáme 
ke kapličce, kterou v roce 1821 nechal postavit muzikant Antonín Bajer. Po krásných 
výhledech pokračujeme k rozhledně Amálka. Tady se můžeme opět občerstvit a po krátkém 
výstupu se nám otevře nádherný pohled po širém okolí. Tady si musíme vzpomenout na 
našeho občana Jirku Vicence, který se podílel na výstavbě této krásné stavby. Po prohlídce 
můžeme lesem projít kolem vojenského objektu až k chatě na Adamu. Odtud po silnici se 
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vrátíme do Petrovic. Ti, kteří nechtějí několik kilometrů navíc, se mohou nenáročnou cestou 
vrátit kolem sjezdovky zpět do Petrovic.  

Krásné zážitky Vám přeje líšnický zpravodaj. 

 STALO SE PŘED LÉTY 

Před 155 lety pan Jirčík Josef – zdejší rodák a kaplan Potštejnský - čp. 50 – dříve Kubíčkovi 

z Pasek. Pokračuje ve výstavbě kostela. Dokončeny zdi a střecha. 

Je to 135 let – 21. 06. 1887 – zadání panu Havlíčkovi ze Žamberka, stavba nové školy. 

Starou školu navštěvovalo 183 dětí a to v čp. 180 – Podhájeckovi a čp. 226 – bývalá budova 

MNV. V obci bylo 247 domů a 1300 obyvatel. 

V roce 1892 založen spolek vojenských vysloužilců tzv. Jaroslav. Účelem spolku byl hlavně 

doprovod při pohřbech. V roce 1927 byl zrušen. 

11. 05. 1912 jmenován Josef Keprta – poslanec čestným občanem Líšnice. 

V roce 1947 – před 75 lety, zvolen Jaroslav Zářecký čp. 186 dřívější poslanec, předsedou Orlické 

vodovodní společnosti se sídlem v Jablonném nad Orlicí. 

V září 1952 byla zahájena výsadba sadu Míru pod Dubinou. 

V květnu 1967 zahájena stavba nové požární zbrojnice – před 55 lety. 

Rok 1972 – likvidace staré budovy MNV za pomoci posádky vojáků ze Žamberka trvala pouze 

jeden den. Finanční náklady činily 16 860 Kč. 

V roce 1992 otevřena o prázdninách chatka s výčepem u Sokolovny. Dříve sloužila jako šatna a 

noclehárna pro volejbalisty. Tato sloužila jako rekreační objekt Tesly Jablonné nad Orlicí 

v Pastvinách. 

Je to dvacet let, co byl otevřen nový sportovní areál. Ten byl vybudován po povodni, která 

zničila bývalá hřiště. Místní občané a členové Sokola zde odpracovali zdarma 1632 hod. 

Za 600 000 kč byla provedena v roce 2007 rekonstrukce lávky do Nekoře. 

 O SKŘÍTCÍCH LÍSKUTÁCÍCH 

 Ani ten největší nebojsa si není úplně jistý svou odvahou, když má jít sám nočním lesem. 
Podivné nezvyklé zvuky, tichý šepot šumicích stromů a cosi neznámého, co neumíme ani 
pojmenovat, to vše na nás dovede působit divnou silou. Není tedy divu, že tajemné lesy se 
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stávaly sídlem všech možných pohádkových bytostí. Je tomu už honě dávno co v lese Obora 
mezi Líšnicí a Šedivcem žili skřítci Lískutáci. Jejich domov byl v lískových keřích. Když v Oboře 
začal budovat svůj zámeček hrabě Breda, Lískutáci poznali, že s tímto člověkem nechtějí být 
sousedy. 
  
 Byl svolán sněm a zde padlo rozhodnutí o přestěhování skřítků, kde bude klid a budou 
tam žít třeba i hodní lidé. Vylezli na vršky stromů a rozhlíželi se po okolí. V dálce uviděli 
malebnou vísku, kterou protéká nádherná řeka. Druhý den se dali na pochod. Jejich malé 
nožičky je po chvilce bolely, ale vidina krásného bydlení je táhla dál. Za tmy došli k břehům 
řeky. Jaké bylo jejich překvapení, když na březích nalezli lískové keře. Hned si zařizovali bydlení 
a těšili se na setkání s místním obyvatelstvem. Hned druhý den k nim přišla kočička a přivedla 
několik svých miminek. Hned se stali kamarády a dozvěděli se, že tato vesnička se jmenuje 
Líšnice a žijí zde hodní a pracovití lidé. 
 Skřítkové byli štěstím bez sebe, jaký našli nový domov. Na keřích rostly oříšky, protože se 
o ně Lískutáci dobře starali. Mezi lískovým začaly růst také keře s kočičími tlapičkami. To proto, 
že když přišla kočička se svoji rodinou na návštěvu a občas nějaká kočička spadla do vody, tak 
skřítkové skočili na větvičku a kočička se zachytla a vyskočila na břeh. Větvičkám byly pacičky 
kočiček tak milé, že každé jaro na větvičkách vyraší pacičky kočiček. Když budete opatrní a 
budete sbírat oříšky možná nějakého skřítka – Lískutáčka uvidíte. 

Podle Vojtěch Nováka – R. Doleček 

 MOBILNÍ ROZHLAS 

 Vážení občané, 

 spustili jsme pro vás službu MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas, díky které vás nyní budeme 
efektivně informovat přímo do vašeho telefonu. Přihlaste se k odběru informací a už nikdy 
nezmeškáte důležité novinky a upozornění z naší samosprávy. Informace podle vašich zájmů 
vám budeme posílat e-mailem nebo jako zprávu do aplikace. Služba je zdarma! 

 
Co vám přihlášení do MUNIPOLIS přináší? 

• Upozornění na krizové události – 
výpadky energií, blížící se vichřice, 
dopravní uzavírky, varování před 
podomními prodejci, apod. 

• Novinky a důležitá upozornění z 
úřadu - poplatky, obecní 
zpravodaj, digitalizované hlášení z 
amplionů, ... 

• Pozvánky na kulturní a sportovní 
akce 

• Mobilní aplikaci samosprávy s 
užitečnými funkcemi 
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 V registračním procesu si sami můžete nastavit, jaké typy informací vás zajímají (např. 
kultura, doprava, majitelé zvířat). Doporučujeme vyplnit vaše telefonní číslo a ulici, abychom 
vás mohli rychle varovat v případě nečekaných událostí (např. havárie vody, přívalové deště 
atd.) Vaše údaje jsou v bezpečí a v souladu s GDPR. 

 
PŘIHLASTE SE K ODBĚRU INFORMACÍ: https://lisnice-okr-uno.munipolis.cz/registrace 
 
Registrovat se můžete také osobně přímo na našem úřadu - rádi vám pomůžeme. 
 

Oficiální aplikaci MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas naší samosprávy si 
můžete stáhnout přímo na App Store nebo Google Play. Poté si stačí přidat 
naši obec a budete mít informace vždy po ruce. 

 
 

UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ČÍSLA ZPRAVODAJE BUDE 30.9.2022 

LÍŠNICKÝ ZPRAVODAJ č. 2/2022, 
čtvrtletník. Vydává Obec Líšnice.  

Registrováno MK ČR E 14134. 
Periodický tisk územního 

samosprávného celku  
Redakce e-mail: 

michalschreiber@seznam.cz nebo 
oulisnice@orlicko.cz  

tel. 737 332 852 
Neprošlo jazykovou úpravou. 

Vychází nákladem 200 ks, dotovaná 
cena 15,- Kč, 1. července 2022 

 

Obecní úřad v Líšnici 

bude od 25.8. do 

30.8.2022 uzavřen 

z důvodu dovolené. 

Děkujeme za pochopení. 

 

 


